
B I U L E T Y N M I A S T A O S T R Ó W M A Z O W I E C K A  

NR 3 (27) LIPIEC 2021 WYDANIE BEZPŁATNE ISNN: 2449-8157

Nowa książka 
profesora 
Dobrońskiego 
str. 18

Rozpoczęliśmy 
przebudowę 
ul. Sikorskiego 
str. 3 

Inwentaryzacja 
źródeł ciepła 
str. 9 

Światowe Igrzyska  
Polonijne na 
ostrowskim stadionie
str. 20



WYDAWCA 
Urząd Miasta 

Ostrów Mazowiecka 
ul. 3 Maja 66

07-300 Ostrów Mazowiecka 
www.ostrowmaz.pl

ZESPÓŁ REDAKCYJNY
Anna Kacpura, Ewelina Szczapa.
Stale współpracują: dyrektorzy 
i pracownicy wydziałów Urzędu 
Miasta oraz miejskich jednostek 

organizacyjnych i spółek.

ZDJĘCIA
Archiwum Urzędu Miasta 
oraz miejskich jednostek 

organizacyjnych 

KONTAKT 
promocja@ostrowmaz.pl

Nakład: 4 000 egz.

Redakcja zastrzega sobie możliwość 
skracania, adiustacji tekstów oraz 

zmiany ich tytułów 

Zamknięcie numeru: 
30 lipca 2021

Miasto Ostrów Mazowiecka 
w internecie: 

www.ostrowmaz.pl   

JESTEŚMY NA:
www.facebook.com

/MiastoOstrówMazowiecka

www.youtube.com
/UrządMiastaOstrówMazowiecka

DRUK
TOP DRUK, Łomża

h�ps://topdruk24.pl/
tel. 86 473 02 12

NA OKŁADCE
Piknik z MDK, Day for art 

fot. Barbara SiwekSKŁAD: Anna Kacpura

Wszystkie numery biuletynu miasta 
dostępne są na stronie 

www.ostrowmaz.pl/biuletyn-miasta

W siedzibie Urzędu Miasta od lipca 
uruchomiony został punkt konsul-
tacyjno-informacyjny rządowego Pro-
gramu „Czyste Powietrze”. Miesz-
kańcy Ostrowi mogą otrzymać pomoc 
w uzyskaniu dofinansowania z Pro-
gramu m.in. na wymianę źródeł cie-
pła, modernizację instalacji central-
nego ogrzewania, ocieplenie budyn-
ku oraz wymianę stolarki okiennej 
i drzwiowej. Zasady utworzenia pun-
ktu reguluje porozumienie, które 25 
czerwca 2021 r podpisał burmistrz 
Jerzy Bauer i prezes Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gos-
podarki Wodnej w Warszawie Marek 
Ryszka.

Jaką pomoc można uzyskać w punkcie?
ź informacje o Programie dla osób 

zainteresowanych złożeniem wniosku 
o dofinansowanie do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska w War-
szawie;

ź wsparcie Wnioskodawców w zakresie 
przygotowywania Wniosków o dofinan-
sowanie,

ź organizacja spotkań informujących 
o zasadach Programu dla mieszkań-
ców; 

ź wizyty u mieszkańców, połączone z oce-
ną obecnego źródła ciepła i potrzebą 
jego wymiany oraz wstępną analizą 
stanu budynku pod kątem termomo-

dernizacji, w trakcie wizyt jest przedstawiana oferta Programu, wizyty mogą być 
realizowane w trakcie kontroli prowadzonych na podstawie art. 379 ustawy z dnia 
27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska; 

ź pomoc Wnioskodawcom przy rozliczeniu przyznanego dofinansowania, w tym przy 
poprawnym wypełnianiu wniosku o płatność oraz kompletowaniu wymaganych za-
łączników.

Więcej informacji o programie dostępne na stronie internetowej 
https://portal.wfosigw.pl.

Marek Matys

Wydział Rozwoju Gospodarczego

664 520 133
600 853 402
660 110 173
600 853 794

Numery telefonów 
dostępne są 

od poniedziałku 
do piątku 

w godz. 8.00-16.00
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Absolutorium dla burmistrza 
i dyskusja nad Raportem o stanie miasta

Podczas XXV sesji Rady Miasta 16 czerwca odbyła się debata 
nad Raportem o stanie miasta Ostrów Mazowiecka za 2020 r. 
Burmistrz Jerzy Bauer zaprezentował najważniejsze działania 
samorządu z perspektywy ostatnich 10 lat. 

Budżet Miasta w tym czasie podwoił się. Wydatki ogółem w roku 2011 wyniosły ok. 60 mln zł, zaś w 2020 ok. 130 mln zł. 
Wydatki na inwestycje również uległy znaczącym zmianom - 10 lat temu wynosiły ok. 6 mln zł, a w 2020 r. ok. 30 mln zł. To 
pokazuje dynamikę rozwoju miasta, za którym stoją konkretne przykłady zrealizowanych inwestycji. Główne 
inwestycje w ubiegłym roku to: przebudowa ul. Kościuszki, termomodernizacja trzech budynków miejskich, budowa 
ciągów pieszo-rowerowych, modernizacja stadionu. Do ww. inwestycji doliczyć trzeba wydatki na remont budynku 
biblioteki, przebudowę Stacji Uzdatniania Wody, tworzenie wystawy stałej w Muzeum Dom Rodziny Pileckich czy 
powołanie Ostrowskiej Spółdzielni Socjalnej. Jak podkreślał burmistrz procesy inwestycyjne mogą być realizowane 
dzięki sprawnej administracji oraz środkom zewnętrznym pozyskanym przez Miasto. Podziękował pracownikom Urzędu, 
jednostek miejskich i spółek oraz Radzie Miasta.
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Anna Wilczyńska

Skarbnik Miasta

Debata nad Raportem zakończyła 

się podjęciem uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta wo-

tum zaufania – „za” głosowało 12 

radnych, 3 było przeciw, 6 wstrzy-

mało się od głosu.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta 

za 2020 r. oraz sprawozdania z wy-

konania budżetu przyjęta została 

16 głosami „za”, przy 1 głosie prze-

ciw i 4 wstrzymujących się. Abso-

lutorium uchwalono 12 głosami 

„za”, przy 3 przeciw i 6 wstrzymu-

jących się.
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ROZPOCZĘLIŚMY PRZEBUDOWĘ 

UL. SIKORSKIEGO
Prace związane z przebudową ul. Si-
korskiego już się rozpoczęły. Przetarg 
na przebudowę ulicy wraz z budową ka-
nalizacji deszczowej wygrało Przed-
siębiorstwo Budowy i Utrzymania Dróg 
Sp. z o.o. z Ostrowi Mazowieckiej. 

Przetargowa kwota inwestycji to 8 266 
862,91 zł, w tym 70% dofinansowania 
w ramach Rządowego Funduszu Roz-
woju Dróg. Zadanie przewidziane jest 
na lata 2021 – 2022.
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PAŃSTWOWEGO FUNDUSZU CELOWEGO 

Rządowy Fundusz 
Rozwoju Dróg 

Daniel Choinka

Zastępca Burmistrza Miasta

Na ulicy Najmoły i Nocznickiego zakończyły się prace

Ulica Najmoły to ulica zlokalizowana w sąsiedztwie cmentarza 
parafialnego,która biegnie prostopadle do ul. Lubiejewskiej. 
Wnioskując o środki na budowę i rozbudowę ciągu ulic Lu-
biejewska – Bolesława Prusa, w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, Miasto zawnioskowało o dofinansowanie budowy 
ulicy Najmoły. Kwota dofinansowania wyniosła 862 180,35 zł. 
Wraz z budową nowej nawierzchni powstało odwodnienie i prze-
budowano kolizje z infrastrukturą na poszczególnych działkach. 
Zakres prac obejmował budowę: jednostronnego chodnika, 
skrzyżowań z ulicą Młyńską i Petroneli Pawłowskiej, zjazdów, ka-
nalizacji deszczowej oraz przebudowę kolizji z istniejącą infra-
strukturą.

Zakończyły się też prace przy budowie ul. Nocznickiego na dłu-
gości 158,90 mb. Realizując inwestycję wykonano jezdnię 
z kostki betonowej wraz z budową infrastruktury technicznej (bez 
chodników i zjazdów). Wartość zadania wyniosła 243 011,35 zł. 
Odbiór techniczny ulicy odbył się 1 lipca w obecności burmistrza 
Jerzego Bauera, zastępcy burmistrza Daniela Choinki oraz 
wykonawcy.
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ul. Nocznickiego

ul. Najmoły

Aneta Golanko

Wydział Rozwoju Gospodarczego

DOFINANSOWANO ZE ŚRODKÓW 
PAŃSTWOWEGO FUNDUSZU CELOWEGO 

Rządowy Fundusz 
Rozwoju Dróg 
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Ulice w centrum miasta po liftingu

Na remont ulicy 3 Maja, Grota Roweckiego i Lubiejewskiej czekaliśmy wiele lat. To fragment drogi wojewódzkiej 
627, która przebiega przez centrum Ostrowi. Burmistrz Jerzy Bauer wielokrotnie rozmawiał o remoncie 
wspomnianych ulic z przedstawicielami zarządcy drogi. Wreszcie w ubiegłym roku Rejon Drogowy Ostrołęka 
Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich (MZDW) w Warszawie rozpoczął przebudowę tych ulic. Cała 
inwestycja przyczyni się niewątpliwie do zwiększenia bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego oraz wpłynie 
na wizerunek przestrzeni miejskiej. 

Miasto współpracowało z zarządcą 
drogi przy realizacji tej inwestycji. 
Jednym z głównych problemów zgła-
szanych przez burmistrza była sprawa 
poprawy odprowadzenia wód powierz-
chniowych do kanalizacji deszczowej 
podczas obfitych opadów w okolicach 
zbiegu ulic 3 Maja i Grota Roweckiego. 
Po ostatnich intensywnych opadach 
deszczu widać, że remont drogi ten 
problem wyeliminował. Udało się też 
porozumieć burmistrzowi z MZDW 
w sprawie pozostawienia drzew na ulicy 
3 Maja, które wstępnie były przezna-
czone do wycinki. Przy okazji realizacji 
inwestycji wymienione zostały słupy 
energetyczne.

I N W E S T Y C J E
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Wyposażamy	już	wnętrza	biblioteki

Prace	 remontowe	 w	 budynku	 biblioteki	 już	 się	 zakończyły.	
Wnętrze	 nabrało	 zupełnie	 nowego	 wyglądu.	 Na	 podłogach	
pojawiły	się	dekoracyjne	płytki,	na	ścianach	odsłonięto	miej-
scami	czerwoną	cegłę,	zmieniły	też	wygląd	schody.	W	budynku	
zainstalowano	windę	 i	 zmieniono	układ	pomieszczeń,	dzięki	
czemu	 budynek	 zyskał	 więcej	 przestrzeni.	 Teraz	 przyszedł	
moment	na	wyposażenie	wnętrza	w	meble	i	inne	elementy	nie-
zbędne	do	funkcjonowania	biblioteki	oraz	przenoszenie	księ-
gozbioru	na	półki.	

Remont	 budynku	 odbywa	 się	 przy	 udziale	 środków	 zew-
nętrznych	 w	 kwocie	 2	 mln	 zł,	 pozyskanych	 w	 ramach	 Na-
rodowego	Programu	Rozwoju	Czytelnictwa,	Priorytet	2	Infra-
struktura	bibliotek	2016-2020.

Jolanta Andruszkiewicz

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej

Natalia Kwiatkowska

Wydział Rozwoju Gospodarczego
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Tzw. mała obwodnica Ostrowi Mazo-
wieckiej to nowoprojektowany przebieg 
drogi wojewódzkiej 627 na odcinku od 
ul. Małkińskiej do projektowanego 
węzła Podborze łączącego drogi ekspre-
sowe S8 i S61.  Dokumentację projekto-
wą na zlecenie Mazowieckiego Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Warszawie opra-
cowuje firma Mosty Gdańsk Sp. z o.o. 
Zanim inwestor, czyli MZDW przystąpi 
do złożenia wniosku o wydanie decyzji 
środowiskowej muszą się odbyć konsul-
tacje społeczne. Swoją opinię na temat 
zaproponowanych rozwiązań wyraziło 
Miasto Ostrów Mazowiecka i Gmina 
Ostrów Mazowiecka. Miasto opowie-
działo się za przebiegiem dalszym od 
granic miasta, czyli wariantem 2, który 
według Miasta pozwoli na wyprowa-
dzenie ruchu kołowego z centrum mia-
sta, co zwiększy komfort i bezpie-
czeństwo mieszkańców oraz potencjał 
inwestycyjny w tej części miasta. 30 czer-
wca burmistrz Jerzy Bauer wraz z zas-
tępcą Danielem Choinką uczestniczył 
w spotkaniu Rady Technicznej w MZDW 

Dyskusja nad wariantami przebiegu
małej obwodnicy 
 

w Warszawie, podczas której również 
wyraził swoją opinię na temat zapropo-
nowanych rozwiązań projektowych.

Dokumentacja projektowa ma zostać 
opracowana do końca 2023 roku, zaś 
planowany termin zakończenia budowy 
drogi to koniec roku 2027.
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Do końca lipca mieszkańcy Ostrowi Mazowieckiej mogli zgłaszać swoje uwagi i opinie w sprawie pro-
ponowanych wariantów przebiegu tzw. małej obwodnicy miasta. Teraz Miasto przekaże je do Ma-
zowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie celem wypracowania najlepszego rozwiązania pro-
jektowego, uwzględniającego lokalne potrzeby.

Dyskusja na wyborem wariantu będzie 
kontynuowana. Kolejne spotkanie za-
planowano na początek września. 
O dokładnej dacie będziemy Państwa 
informować.

15 lipca w Starej Elektrowni odbyły się konsultacje społeczne w sprawie budowy małej obwodnicy. Uczestniczyli 
w nich również Radni Sejmiku Województwa Mazowieckiego Mirosław Augustyniak, Krzysztof Winiarski i Marcin 
Grabowski, Kierownik Delegatury-Placówki Zamiejscowej w Ostrołęce Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Warszawie oraz Starosta Ostrowski Zbigniew Chrupek.

Marzena Kosakowska

Wydział Rozwoju Gospodarczego

Przy „czwórce” powstanie „Podwórko Nivea”

Jury konkursu wskazało 5 lokalizacji w Polsce, gdzie po-
wstanie podwórko Nivea. Jedną z nich jest teren Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej. 

Zgodnie z regulaminem należało nagrać piosenkę oraz krótki 
film promujący szkołę. Jak się później okazało prezentacja 
przygotowana przez szkołę znalazła się wśród pięciu innych, 
które jury doceniło już w pierwszym etapie konkursu.

W powstanie nagrania zaangażowali się pracownicy Urzędu 
Miasta, Miejskiego Domu Kultury, TV Ostrów, Paweł Andrusz-
kiewicz, rodzice, uczniowie i nauczyciele SP nr 4. 

Michał Chojnowski 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4
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Jednomyślność radnych w sprawie 
bezpieczeństwa energetycznego 
mieszkańców miasta

Z tego powodu o bezpieczeństwie ener-
getycznym mieszkańców rozmawiano 
na sesji Rady Miasta 26 maja. Po długiej 
dyskusji Rada Miasta jednomyślnie 
przyjęła stanowisko wspierające burmi-
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Wojciech Tyl

Prezes Zarządu Zakładu 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 

I N W E S T Y C J E

Zmiany technologiczne w Zakładzie Energetyki Cieplnej są nieuni-
knione i wynikają z polityki kli-matycznej Unii Europejskiej. Moder-
nizacja ZEC wymaga milionowych nakładów. Jednakże przed ich pod-
jęciem trzeba rozwiązać problem roszczeń Spółdzielni Mieszkaniowej 
NASZ DOM wobec ZEC oraz dokonać zakupu gruntu pod ZEC od Spół-
dzielni.Warunkiem ubiegania się o dotacje na zmiany technologiczne 
np. z budżetu UE na lata 2021-2027 jest wcześniejsze przygotowanie 
dokumentacji projektowej.

strza w rozmowach ze Spółdzielnią Mie-
szkaniową NASZ DOM na temat uregu-
lowania prawnej własności gruntów pod 
ciepłownią przy ul. Lipowej. 

Burmistrz Jerzy Bauer zakomunikował 
- Miasto jest gotowe do dyskusji na temat 
kosztów zakupu gruntu pod Zakładem 
Energetyki Cieplnej, natomiast mam na-
dzieję, że Spółdzielnia i spółdzielcy będą 
rozumieli potrzebę elastycznego podcho-
dzenia do sprawy. Warto przypomnieć, 
że ZEC niemal w 50% dostarcza ciepło 
mieszkańcom Spółdzielni NASZ DOM.

Prace przy budowie i rozbudowie Stacji 
Uzdatniania Wody przebiegają zgodnie 
z planem. Harmonogram prac prze-
widuje zakończenie inwestycji jesienią 
2022 roku.Wartość zadania to ponad 
15 mln zł. Na budowę stacji Zakład Gos-
podarki Komunalnej uzyskał donan-
sowanie z Narodowego Funduszu Och-
rony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w wysokości  12,3 mln zł.

Powstaje nowoczesna Stacja Uzdatniania Wody

Prezes Zarządu Zakładu 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 
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W ogrodzie 
działkowym 
zmodernizowano 
sieć wodociągową 

Miasto otrzymało 10 tys. zł dofinanso-
wania na modernizację odcinka głów-
nej sieci wodociągowej i przyłączy na 
terenie Rodzinnych Ogrodów Dział-
kowych „Mazowsze” przy ulicy Sikor-
skiego. 
Dofinansowanie pochodzi z programu Ma-
zowieckiego Instrumentu Aktywizacji Dział-
kowców Mazowsze 2021 i jest finansowane 
z budżetu Województwa Mazowieckiego. 
Umowę w tej sprawie podpisał burmistrz 
Jerzy Bauer i skarbnik miasta Anna Wil-
czyńska. 

Anna Szymańska

Wydział Rozwoju Gospodarczego
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Budowa	ul.	Prusa	przebiega	
zgodnie	z	planem

Ulica	Prusa	to	jedna	z	główniejszych	ulic,	która	na	
czas	 remontu	 musiała	 zostać	 wyłączona	 z	 ruchu	
z	uwagi	na	zakres	prowadzonych	prac.	Sprawę	re-
montu	 ulicy	 poruszono	 podczas	 XXVI	 sesji	 Rady	
Miasta	(9	i	12	lipca).	Mimo	zamknięcia	ulicy	miesz-
kańcy	mają	zapewniony	dojazd	do	posesji.	Remont	
jest	uciążliwy,	 jak	 twierdzą	mieszkańcy,	 ale	 kiero-
wnik	budowy	obecny	na	 sesji	 zapewnił,	 że	wyko-
nane	jest	już	niemal	60%	prac	i	nie	ma	zagrożenia,	
żeby	remont	mógł	się	nie	skończyć	w	terminie.	Za-
kończenie	inwestycji	zgodnie	z	umową	planowane	
jest	na	koniec	grudnia	br.,	jednak	wszystko	wskazuje	
na	to,	że	będzie	to	znacznie	wcześniej.

Burmistrz	Jerzy	Bauer	odpowiadając	na	pytania	mieszkańców,	
informował	 że	 remont	 każdej	 drogi	 wiąże	 się	 z	 wieloma	 sy-
tuacjami,	 które	 trzeba	 na	 bieżąco	 rozwiązywać.	 Przed	 rozpo-
częciem	 inwestycji	 wykonawca	 nie	 jest	 w	 stanie	 przewidzieć	
wszystkiego,	zdarza	się,	że	na	planach	nie	ma	niektórych	nanie-
sień,	czy	to	wodno-kanalizacyjnych,	czy	energetycznych.	Dlate-
go	też	w	momencie	realizacji	inwestycji	mieszkańcy	mogą	zgła-
szać	swoje	uwagi,	a	wykona-
wca	 je	 uwzględnia,	 jeśli	 nie	
są	 to	 zmiany	 istotne	 pod	
względem	projektowym.	Po-
dobnie	jest	również	w	przy-
padku	ulicy	Prusa,	której	re-
mont	planowany	był	od	daw-
na.	 Od	 początku	 Miasto	 za-
mierzało	 realizować	 inwe-
stycję	 z	 udziałem	 środków	
zewnętrznych,	 bo	 jest	 dość	
kosztowna.	 Gdy	 przyszedł	
czas	 składania	 wniosków	
w	 ramach	 Rządowego	 Fun-
duszu	Rozwoju	Dróg	Miasto	
przystąpiło	do	konkursu.	Na	
zadanie	pn.	„Budowa	i	rozbu-
dowa	 ciągu	ulic	 Lubiejewska	–	Bolesława	Prusa	oraz	budowa	
ronda	w	rejonie	 skrzyżowania	ulic	Pocztowa	–	Lubiejewska	–	
Sikorskiego	Prusa	i	budowa	ronda	w	rejonie	ulic	Jagiellońska	–	
Zwycięstwa	wraz	z	przebudową	i	budową	infrastruktury	tech-
nicznej”	uzyskało	65%	do�inansowania,	przy	kwocie	inwestycji	
ok.	10	mln	zł.	Chcąc	jak	najszybciej	przeprowadzić	remont	tej	
drogi	Miasto	zastosowało	przepisy	specustawy,	skracając	pro-
cedurę	wykupu	gruntów.	W	przypadku	ul.	Prusa	wykup	gruntów	
dotyczył	ok.	80	działek	wzdłuż	pasa	drogowego.

Na	 sesji	poruszono	 sprawę	 jednej	 z	mieszkanek,	prowadzącej	
gospodarstwo	ogrodnicze	przy	ul.	 Prusa,	 która	nie	 zgadza	 się	
z	decyzją	wywłaszczeniową	oraz	wycinką	drzew	na	posesji.	Z� eby	
lepiej	zobrazować	problem	należy	sięgnąć	do	dokumentów	z	ro-
ku	 2004,	 kiedy	 to	 w	 miejscowym	 planie	 zagospodarowania	
przestrzennego	 pas	 drogowy	 na	 odcinku	 przy	 gospodarstwie	

miał	miejscowe	przewężenie.	W	2012	roku	w	ww.	dokumencie	
dokonano	zmiany	polegającej	na	przesunięciu	linii	zabudowy	w	
głąb	działek	z	myślą	o	konieczności	poszerzenia	pasa	drogowego	
poprzez	podział	i	wykup	własności.	W	chwili	projektowania	roz-
budowy	ulicy	Prusa,	poszerzenie	pasa	drogowego	stało	się	ko-
niecznością.	W	2017	 roku	wszyscy	właściciele	 działek	wzdłuż	
ul.	Prusa,	których	dotyczyły	regulacje,	byli	powiadomieni	przez	
Starostwo	Powiatowe,	mogli	zapoznać	się	z	projektem	drogi	oraz	
zgłaszać	ewentualne	uwagi.	Aktualnie	decyzja	zezwalająca	na	re-
alizację	inwestycji	jest	prawomocna	i	ostateczna,	a	działki	prze-
znaczone	pod	drogę	stały	się	z	mocy	prawa	własnością	Miasta	
Ostrów	Mazowiecka.	Postępowanie	w	sprawie	ustalenia	odszko-
dowania	za	przejęte	działki	wraz	z	naniesieniami	prowadzone	
jest	w	Starostwie	Powiatowym.	Pozostawienie	drzew	rosnących	
na	terenie	gospodarstwa	było	niemożliwe,	co	było	konsultowane	
z	projektantem	drogi.	Drzewa	zostały	przeznaczone	do	usunięcia	

w	 projekcie	 budowlanym	
z	 uwagi	 na	 ich	 lokalizację	
w	 koronie	 drogi	 oraz	 brak	
możliwości	 zaprojektowa-
nia	 drogi	 i	 jej	 elementów	
zgodnie	 z	 obowiązującymi	
przepisami	prawa.	Dodatko-
wo	pozostawienie	drzew	na	
tym	 odcinku	 wpływałoby	
negatywnie	 na	 bezpieczeń-
stwo	ruchu	drogowego	oraz	
istniejącą	 i	 projektowaną	
infrastrukturę	drogową.	Nie	
można	było	zatem	odstąpić	
od	zatwierdzonego	projektu	
budowlanego	 i	 dokonywać	
zmian	 niezgodnych	 z	 prze-

pisami.	 Zakwestionowanie	parametrów	drogi	na	 etapie	 jej	 od-
bioru	oznaczałoby	utratę	do�inansowania.	Termin	zakończenia	
inwestycji	oraz	rozliczenie	dotacji	powinno	nastąpić	w	tym	roku.

Burmistrz	 zapewnił,	 że	 jak	 przy	 każdej	 inwestycji	 prowa-
dzonej	przez	Miasto,	mieszkańcy	mogą	na	bieżąco	zgłaszać	
swoje	uwagi	zarówno	w	formie	pisemnej	jak	i	elektronicznej.	
Należy	pamiętać,	by	dokładnie	sprecyzować	swoje	oczekiwa-
nia.	Miasto	rozpatruje	każdą	uwagę	indywidualnie	z	uwzglę-
dnieniem	 przepisów	 prawa,	 uzgadniając	 ją	 z	 wykonawcą	
i	projektantem.

Daniel Choinka

Zastępca Burmistrza Miasta

I N W E S T Y C J E

ul. Prusa (zdjęcie wykonane na koniec czerwca 2021 r.), fot. Adrian Jankowski 

ul. Prusa (zdjęcie wykonane 22 lipca 2021 r.) 
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Przypomnijmy, że od 11 listopada 2017 r. obowiązuje uchwa-
ła antysmogowa dla województwa mazowieckiego. 

Co to oznacza dla właścicieli budynków mieszkalnych? 

ź od 11 listopada 2017 r. - obowiązuje zakaz montowania w no-
wych budynkach kotłów na paliwo stałe nie spełniających wy-
magań klasy 5;

ź od 1 lipca 2018 r. - nie można spalać mułu, flotokoncentratu, 
węgla brunatnego, węgla kamiennego o uziarnieniu 0-3 mm, 
drewna o wilgotności powyżej 20%;

ź od 1 stycznia 2023 r. - nie wolno będzie używać pozaklasowych kotłów na węgiel lub 
drewno;

ź od 1 stycznia 2028 r. - nie wolno będzie używać kotłów na węgiel lub drewno klasy 3 lub 
4 normy PN-EN 303-5:2012

Dla mieszkańców miasta została opracowana ankieta, której wypełnienie jest obo-
wiązkiem właściciela lub zarządcy nieruchomości. Informację o sposobie jej wypełnienia 
można znaleźć na stronie www.ostrowmaz.pl w zakładce „Inwentaryzacja źródeł ciepła”. 

Więcej informacji dotyczących inwentaryzacji źródeł ciepła udzielają pracownicy 
Wydziału Rozwoju Gospodarczego Urzędu Miasta Ostrów Mazowiecka email: 
czystepowietrze@ostrowmaz.pl, tel. 29 679 54 34.
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30	 czerwca	 2021	 roku	 minął	 termin	
składania	 wniosków	 na	 nowy	 okres	
2021/2022.	 Rodziny,	 których	 wnioski	
zostały	 złożone	 do	 30	 czerwca	 2021	
i	zostaną	rozpatrzone	pozytywnie,	otrzy-
mają	wypłatę	świadczeń	z	wyrównaniem	
od	 1	 czerwca	 2021	 r.	 Rodziny,	 których	
wnioski	 zostały	 złożone	po	30	 czerwca	
będą	 otrzymywał	 świadczenia	 500+	 od	
miesiąca,	w	którym	został	złożony	wnio-
sek.	

S�wiadczenie	 wychowawcze	 w	 ramach	
programu	 „Rodzina	 500+”	 przysługuje	

Na wykonanie inwentaryzacji źródeł ciepła 
Miasto otrzymało wsparcie w ramach 
tegorocznej edycji Mazowieckiego Instru-
mentu Wsparcia Ochrony Powietrza i Mi-
kroklimatu w wysokości 54 233 zł. Umowę 
w tej sprawie 9 lipca podpisali: burmistrz 
Jerzy Bauer i skarbnik miasta Anna Wil-
czyńska.  

Inwentaryzacja źródeł ciepła
Rozpoczęła się inwentaryzacja indywidualnych źródeł ciepła na terenie 
Ostrowi Mazowieckiej, która dotyczy ogrzewania lokali mieszkalnych, han-
dlowych i usługowych oraz użyteczności publicznej. Inwentaryzację na zle-
cenie Miasta prowadzi Ostrowska Spółdzielnia Socjalna. Ankieterzy pra-
cujący w terenie zbierają informację o sposobie ogrzewania budynków i ich 
stanie ocieplenia. Podczas wizyty ankietera mieszkańcy mogą dowiedzieć 
się o obecnie obowiązującej uchwale antysmogowej, o sposobach na po-
prawę jakości powietrza w naszym mieście oraz oszczędnościach, jakie daje 
termomodernizacja domu i wymiana pieca na spełniający 
normy emisyjności.

Marek Matys

Wydział Rozwoju Gospodarczego

na	wszystkie	dzieci	do	18.	roku	życia,	bez	
względu	 na	 dochody	 uzyskiwane	 przez	
rodzinę.	

Wnioski	na	okres	zasiłkowy	2021/2022	
składane	mogą	być	w	formie	papierowej	
w	MOPS	lub	elektronicznej	poprzez	ban-
kowość	 elektroniczną,	 portal	 PUE	 ZUS	
lub	system	Emp@tia.	

Do	30	czerwca	do	Miejskiego	Ośrodka	Po-
mocy	Społecznej	wpłynęło	2497	wnios-
ków	na	3734	dzieci.

Agnieszka Gwardiak

Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej

Prawie	2,5	tys.	wniosków	z	programu	
„Rodzina	500+”wpłynęło	do	MOPS-u	



Jubileusze	mieszkańców	
Setne	 urodziny	 obchodziła	 niedawno	 mieszkanka	 naszego	
miasta	 Zo�ia	 Burniewicz,	 która	 jest	 emerytowaną	 nau-
czycielką.	Była	zastępcą	dyrektora	Szkoły	Podstawowej	Nr	1.	
Dostojną	 Jubilatkę	 11	 czerwca	 odwiedziła	 delegacja	 miej-
skiego	i	wojewódzkiego	samorządu.	Kwiaty,	gratulacje	i	pre-
zenty	wręczyli:	burmistrz	Jerzy	Bauer,	Kierownik	Delegatury	
Placówki	 Zamiejscowej	w	Ostrołęce	Mazowieckiego	Urzędu	
Wojewódzkiego	 w	 Warszawie	 Marcin	 Grabowski	 oraz	 Za-
stępca	Kierownika	Urzędu	Stanu	Cywilnego	Grażyna	Reluga.	
Goście	życzyli	Pani	Zo�ii	zdrowia,	niesłabnącej	pogody	ducha,	
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wszelkiej	pomyślności	oraz	samych	szczęśliwych	chwil	w	gro-
nie	rodziny	i	przyjaciół.	

Rocznicę	 70-lecia	 pożycia	małżeńskiego	 obchodzili	 państwo	
Mirosława	i	Henryk	Gołębiewscy.	Taka	uroczystość	nie	zda-
rza	 się	 często.	 To	 przykład	 ogromnej	 miłości,	 wytrwałości	
i	cierpliwości	małżonków.	Z	Dostojnymi	Jubilatami	spotkał	się	
burmistrz	 życząc	 nieustającego	 szczęścia,	 miłości,	 zdrowia,	
wyrozumiałości	oraz	radości	na	dalsze	wspólne	dni.

Grażyna Reluga

Zastępca Kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego
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Aktywność środowiskowego domu 
26 maja zorganizowaliśmy z okazji Dnia Matki kiermasz na 
świeżym powietrzu ,,Kram dla mam”.  Można było na mim ku-
pić prace wykonane przez uczestników oraz posłuchać mu-
zyki z akordeonu w wykonaniu naszego uczestnika Andrzeja 
Jasionka. 

Uczestnicy chętnie korzystają z bogatej oferty zajęć organi-
zowanych przez miejskie jednostki. Zobaczyliśmy wystawę 
w Muzeum Dom Rodziny Pileckich dotyczącą życia i oby-
czajów dwudziestolecia międzywojennego oraz wystawę 
„Obrazki z książkami” Gabrieli Cichowskiej organizowaną 
w Jatkach. Dwie uczestniczki otrzymały nagrody w Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w konkursie ,,Czytanie jest modne”, któ-
rego tematem przewodnim była twórczość Stanisława Le-
ma. 

W nawiązaniu do Międzynarodowego Dnia Ziemi uczestnicy 
wykonali własną drogę mleczną oraz kulę ziemską farbami 
rosnącymi. W czerwcu w ŚDS odbyły się warsztaty na temat 
„Dom bez chemii” pod kierunkiem terapeutki pani Agaty. 
Uczestnicy środowiskowego domu wspólnie ze słuchaczami 
UTW  wykonywali  preparaty do pielęgnacji domu. Projekt ten 
powstał dzięki pani Wiesławie Polak. Aby urozmaicić ofertę 
zajęć organizujemy w ŚDS zajęcia z sensoplastyki, multi-
sensoryki oraz wychodzimy na zajęcia z alpakoterapii i hipo-
terapii. Pracownik socjalny wspiera rodziny i uczestników  
podczas szczepień w Powiatowym Punkcie Szczepień.

Katarzyna Kolasińska

Kierownik Środowiskowego 
Domu Samopomocy
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W tym roku wnioski o świadczenie 
Dobry Start tzw. 300+ składać można 
wyłącznie drogą elektroniczną. Moż-
na to zrobić poprzez bankowość ele-
ktroniczną, portal PUE ZUS lub system 
Emp@�a. Wypłaty środków będą re-
alizowane wyłącznie na konta ban-
kowe. Istotną zmianą jest również to, 
że obsługą programu zajmie się ZUS, 
a nie tak jak dotychczas ośrodki po-
mocy społecznej. 
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Zmiany w programie 
Dobry Start 300+

Agnieszka Gwardiak

Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej

Zasady przyznawania świadczeń nie 
zmieniły się. W ramach programu przy-
znawana jest wyprawka w wysokości 
300 zł na każdego ucznia do 20. roku 
życia, lub do 24. roku życia w przypadku 
uczniów z niepełnosprawnościami. Nie 
zmieniły się też kryteria przyznawania 
300+ na wyprawkę szkolną. Jest ono 
wypłacane na każde uczące się dziecko: 
rodzicom, opiekunom faktycznym, 
opiekunom prawnym, rodzinom za-
stępczym, osobom prowadzącym ro-
dzinne domy dziecka, dyrektorom pla-
cówek opiekuńczo-wychowawczych, 
dyrektorom regionalnych placówek 
opiekuńczo-terapeutycznych. Nie obo-
wiązuje kryterium dochodowe. Wnio-
ski z Programu Dobry Start na rok szkol-
ny 2021/2022 można składać online od 
1 lipca do 30 listopada 2021 roku.

KROK DO LEPSZEJ SEGREGACJI ODPADÓW

Towarzystwo Budownictwa Społecznego podjęło działania zmierzające 
do zwiększenia poziomu segregacji i wyeliminowania procederu pod-
rzucania odpadów komunalnych przez osoby nieuprawnione, do poje-
mników zlokalizowanych w pobliżu budynków wielorodzinnych admi-
nistrowanych przez TBS. 

Piotr Skłodowski

Prezes Zarządu Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 

Za pomocą monitoringu wizyj-
nego nadzorem objęte zostało 
miejsce gromadzenia odpadów 
przy ulicy T. Kościuszki 20. 
W pierwszej kolejności zgodę na 
wykonanie i współnansowanie 
monitoringu tego miejsca wyrazili 
mieszkańcy wspólnot mieszka-
niowych nieruchomości przy ulicy 
K. Warchalskiego 2, 2A i 2B, odpo-
wiedzialni za jego utrzymanie. 
Zwiększony nadzór nad miejscem 

gromadzenia odpadów komunalnych realizowany za pomocą kamer pozwoli 
skuteczniej wykrywać osoby nieuprawnio-
ne podrzucające odpady do pojemników lub 
w ich pobliże a tym samym poprawi poziom 
segregacji.

Od początku 2021 roku do obowiązków 

Straży Miejskiej w Ostrowi Mazowieckiej 

należy odławianie bezpańskich psów 

oraz szukanie ich właścicieli. Straż 

Miejska zajmuje się także organizowa-

niem adopcji odłowionych zwierząt. Psy 

po odłowieniu trafiają do zorganizowa-

nego przez Urząd Miasta punktu czaso-

wego przetrzymywania zwierząt, gdzie 

opieką nad nimi zajmują się pracownicy 

Ostrowskiej Spółdzielni Socjalnej. Psy 

szukające właściciela lub przeznaczone do adopcji umie-

szczamy na profilu prowadzonym przez Urząd Miasta w 

mediach społecznościowych @Pies szuka domu – 

Ostrów Mazowiecka. 

W tym roku do kojców trafiło 37 psów. 12 spośród odło-

wionych psów znalazło nowy dom, zaś 8 trafiło do swoich właścicieli. Niestety 8 pies-

ków musieliśmy przekazać do schroniska w Celestynowie. 9 nadal czeka nadal na 

adopcję. Odławiane psy to nie tylko zagubione szczenięta, czy wystraszone bezpań-

skie kundelki. Wśród odłowionych psów były agresywne, rzucające się na ludzi: Dog 

Argentyński, Amstaffy czy budzący respekt Cane Corso. Oddawane do adopcji psy są 

szczepione i chipowane, a o ich dobrą kondycję dbają wolontariusze Stowarzyszenia 

PIESOS. 

Krzysztof Gołębiewski

Komendant Straży Miejskiej

Szukamy domów 

dla psów 
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Większa liczba miejsc w ŚDS
i środki na doposażenie placówki

Zajęcia w Klubie SENIOR+

Nasi seniorzy z Klubu Senior+ bardzo intensywnie biorą 
udział w przygotowanych przez pracowników Klubu za-
jęciach. Regularnie spotykają się na zajęciach nordic 
walking oraz slow jogging, które są organizowane wspól-
nie ze stowarzyszeniem Goodsteps. 

Klub umożliwia nawiązanie nowych znajomości, wy-
mianę myśli i poglądów, a także wspólną zabawę, przy-
jemne spędzenie czasu w gronie rówieśników. Podczas 
spotkań seniorów organizowane są zabawy taneczne, 
zajęcia gimnastyczne, zajęcia plastyczne, można po-
grać w szachy. Seniorzy spotkali się również z sekre-
tarzem miasta Sylwią Katarzyną Kos, która przybliżyła im 
zasady Spisu Powszechnego.

Agnieszka Gwardiak

Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej

Od 1 października zwiększy się licz-
ba miejsc uczestników Środo-
wiskowego  Domu Samopomocy, 
zgodnie z decyzją Wojewody 
Mazowieckiego z maja 2021 roku. 
Dzięki przyznanym przez woje-
wodę środkom, możliwy będzie 
także zakup dodatkowego wypo-
sażenia oraz przeprowadzenie 
prac remontowych, które służą 
podniesieniu standardów placówki 
określonych w rozporządzeniu.

Niebawem ŚDS zakupi elementy wyposażenia, takie jak markiza, meble na taras, 
meble i komputery do pracowni multimedialnej. Zostaną także wykonane dwa 
stanowiska do szycia na maszynie. W pracowni ceramicznej wymieniona zostanie 
wykładzina, a w księgowości i pokoju psy-
chologa założona klimatyzacja. Katarzyna Kolasińska

Kierownik Środowiskowego 
Domu Samopomocy

Miejski Dom Kultury w Ostrowi Mazowieckiej zorganizował 83 wyda-
rzenia online, 34 wydarzeń offline, w których wzięło udział 9057 osób. 
Miesięcznie w zajęciach organizowanych przez MDK uczestniczyło 
689 osób. Online odbywały się bezpłatne lekcje, konkursy, wykłady, 
wernisaże, koncerty. Galerię Jatki odwiedziło 3387 osób. W Kinie 
Ostrovia odbyło się 594 seanse, sprzedano 14806 biletów.
Z obiektów MOSiR przez większą część roku można było korzystać 
wyłącznie w reżimie sanitarnym. Mimo to z pływali skorzystało 45820 
osób, z kręgielni 4320, z zajęć fitness 5205. Odbyło się 72 wydarzenia 
sportowe, których Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji był organiza-
torem lub współorganizatorem. W 2020 r. do użytku po modernizacji 
został oddany stadion miejski przy ulicy Warchalskiego.
Miejska Biblioteka Publiczna w 2020 roku zarejestrowała 3252 czy-
telników. Do księgozbioru Biblioteki zakupiono i opracowano 3017 
woluminów. Trwa remont zabytkowego budynku Biblioteki przy 

Chętnie korzystamy z oferty 
kulturalnej i sportowej

Ewelina Szczapa

Biuro Promocji

Działalność sportowa i kulturalna w ubiegłym roku była 
bardzo ograniczona ze względu na wybuch pandemii ko-
ronawirusa. Sytuacja zmieniała się dynamicznie. Udział 
w wydarzeniach, prowadzenie zajęć i spotkań nie były 
w pełni możliwe. Dyrektorzy i pracownicy miejskich je-
dnostek kultury i sportu stanęli przed trudnym zadaniem, 
chcąc zapewnić mieszkańcom dostęp do swojej oferty. Ze 
sprawozdań, które Radzie Miasta przedstawiły: Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji, Miejski Dom Kultury, Miej-
ska Biblioteka Publiczna oraz Muzeum Dom Rodziny Pi-
leckich wynika, że mimo pandemii jednostki te działały 
i wykonywały swoje zadania. Swą różnorodną ofertę pre-
zentowały głównie w strefie online. Skalę zainteresowania 
ofertą pokazują statystyki.

ul. 11 Listopada 8. W trakcie remontu udało się 
wygospodarować nową przestrzeń, dzięki 
czemu Biblioteka będzie nowoczesna, funkcjo-
nalna, a jej oferta jeszcze bogatsza.
Muzeum Dom Rodziny Pileckich jest w trak-
cie przygotowywania wystawy stałej. Po-
święcona będzie Witoldowi Pileckiemu, jego 
żonie Marii i bohaterowi zbiorowemu, czyli 
mieszkańcom miasta Ostrów Mazowiecka.
Radni, podczas sesji, która odbyła się 26 
maja, gratulowali burmistrzowi, dyrekto-
rom i pracownikom jednostek, którzy 
wkładają wiele pracy, poświęcenia w two-
rzenie propozycji form spędzania wolnego 
czasu w Ostrowi Mazowieckiej. Wyrazili 
szacunek i skierowali podziękowania za to, 
że pomimo pandemii i utrudnionych dzia-
łań w ubiegłym roku zorganizowanych zo-
stało wiele akcji, w które zaangażowali się 
mieszkańcy miasta.
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Kosmiczna technologia w służbie pacjentom szpitala 

- Konsekwentnie inwestujemy w rozwój Ortopedii. Od roku dzięki 
robotowi ortopedycznemu Navio nasz szpital jest jedynym w Polsce 
ortopedycznym centrum robotycznym w zakresie wszczepienia endo-
protez stawu kolanowego - wyjaśnia Artur Wnuk, Dyrektor Szpi-
tala w Ostrowi Mazowieckiej. - Teraz przyszedł czas, aby zwiększyć 
nasze możliwości w zakresie schorzeń kręgosłupa i stąd pomysł na za-
kup tak nowoczesnego mikroskopu operacyjnego.

W Szpitalu w Ostrowi Mazowieckiej zabiegów z zakresu chi-
rurgii kręgosłupa wykonuje się coraz więcej. W 2019 roku takich 
hospitalizacji było 85, natomiast już w pierwszym półroczu 2021 
przekroczono liczbę 80 zabiegów. To zasługa całego zespołu 
ortopedycznego pod kierownictwem docenta Artura Stolar-
czyka, jednak liderem przy wykonywaniu tych zabiegów jest 
doktor Jurij Kseniuk.

- Nasi pacjenci to często osoby z bardzo zaawansowanym stadium cho-
roby kręgosłupa, dla których zabieg operacyjny jest jedyną szansą na 
powrót do normalnego życia – wyjaśnia dr Jurij Kseniuk. – Często to 
prawdziwa batalia, aby pacjenci nie usiedli na wózek inwalidzki.

Zakupiony mikroskop operacyjny to produkt japońskiej rmy 
MITAKA, która znana jest przede wszystkim z eksploracji kos-
mosu razem z NASA. To właśnie doświadczenia w produkcji 
zaawansowanych technologicznie soczewek do celów wypraw 
kosmicznych pozwoliły na stworzenie wyjątkowego urzą-
dzenia, jakim jest zakupiony przez nasz Szpital mikroskop ope-
racyjny.

Najnowocześniejszy w Europie mikroskop operacyjny, zbudowany przez japońską rmę MITAKA 
eksplorującą z NASA kosmos,  będzie wykorzystywany do zabiegów na kręgosłupie. Zredukuje ryzyko 
powikłań, zmniejszy pole operacji, skróci wielogodzinne zabiegi, a nawet z aptekarską dokładnością 
pozwoli pozszywać mikroskopijne naczynia nerwowe pacjenta.

C I E K A W O S T K I   Z   I N S T Y T U C J I

Nominacje na wyższe 
stopnie służbowe
Funkcjonariusze Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Ostrowi Mazowieckiej otrzy-
mali nominacje na wyższe stopnie służbowe, 
odznaczenia oraz wyróżnienia. W uroczystym 
apelu z okazji Dnia Strażaka udział wziął przed-
stawiciel Mazowieckiego Komendanta Woje-
wódzkiego PSP st. bryg. Tomasz Król. Srebrną 
Odznaką Zasłużony dla Ochrony Przeciwpo-
żarowej odznaczono asp. sztab. Adama Kubata i st. asp. Sylwestra 
Krasuskiego, zaś Brązową mł. bryg. Daniela Górala i asp. Piotra Ja-
kubika. Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji nadał stopień 
Starszego Kapitana – Kapitanowi Jarosławowi Gocy. Komendant 
Główny Państwowej Straży Pożarnej nadał stopień Aspiranta – 

Młodszemu aspirantowi Kamilowi Dębowia-
kowi. Mazowiecki Komendant Wojewódzki 
Państwowej Straży Pożarnej nadał stopień 
Starszego Ogniomistrza – ogniomistrzom: 
Adamowi Kotowskiemu, Arkadiuszowi Relu-
dze, Pawłowi Złotkowskiemu oraz Ogniomi-
strza - młodszemu ogniomistrzowi Michałowi 
Zawadzkiemu. Za szczególne zaangażowanie 
w działaniach ratowniczo-gaśniczych dyplom 
Komendanta Głównego Państwowej Straży 
Pożarnej otrzymał mł. bryg. Jan Krysiak, do-
wódca zmiany w Jednostce Ratowniczo-Gaś-

niczej.

Wydział Operacyjno-Szkoleniowy

 KP PSP Ostrów Mazowiecka
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Paulina Bejma

Zastępca Kierownika Przychodni 
na Okrzei 
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NOWE PRZEPISY W RUCHU DROGOWYM, 
KTÓRE WARTO ZNAĆ
Z początkiem czerwca tego roku znowelizowano Ustawę Prawo o Ruchu Drogowym. Zmiana podyktowana była 
m.in. pojawieniem się nowych środków komunikacyjnych, wypadkami na przejściach dla pieszych oraz 
niebezpiecznego zjawiska jakim jest korzystanie przez pieszych z telefonów komórkowych podczas 
przechodzenia przez jezdnię. Od 1 czerwca pieszy ma zakaz korzystania z telefonu lub innego urządzenia 
rozpraszającego lub  ograniczającego uwagę podczas wchodzenia lub przechodzenia przez jezdnię lub 
torowisko oraz przejście dla pieszych. 

Zmiana w art. 13.1 brzmi: Pieszy wcho-
dzący na jezdnię lub torowisko albo prze-
chodzący przez jezdnię lub torowisko jest 
obowiązany zachować szczególną ostroż-
ność oraz, z zastrzeżeniem ust. 2 i 3, ko-
rzystać z przejścia dla pieszych.

Dodano 1a - Pieszy znajdujący się na 
przejściu dla pieszych ma pierwszeństwo 
przed pojazdem. Pieszy wchodzący na 
przejście dla pieszych ma pierwszeństwo 
przed pojazdem, z wyłączeniem tramwaju.

Wprowadzone zmiany obowiązują rów-
nież kierowców. Art. 26.1 brzmi: Kierujący 
pojazdem, zbliżając się do przejścia dla pie-
szych, jest obowiązany zachować szcze-
gólną ostrożność, zmniejszyć prędkość tak, 
aby nie narazić na niebezpieczeństwo pie-
szego znajdującego się na tym przejściu 
albo na nie wchodzącego i ustąpić pierw-
szeństwa pieszemu znajdującemu się na 
tym przejściu albo wchodzącemu na to 
przejście, z zastrzeżeniem ust. 1a. Kierujący 
powinni również pamiętać że po zmia-
nach maksymalna prędkość na obszarze 
zabudowanym to 50 km/h. 

Dodano 1a. Kierujący tramwajem, zbliżając 
się do przejścia dla pieszych, jest obowią-
zany zachować szczególną ostrożność, 
zmniejszyć prędkość tak, aby nie narazić na 
niebezpieczeństwo pieszego znajdującego 
się na tym przejściu i ustąpić pierw-
szeństwa pieszemu znajdującemu się na 
tym przejściu.

Na ulicach miast coraz częściej możemy 
zauważyć różnego rodzaju nowe urzą-
dzenia służące do przemieszczania się m.in. 
deskorolki i hulajnogi elektryczne.                                                         

URZĄDZENIA WSPOMAGAJĄCE RUCH - 
urządzenie / sprzęt sportowo-rekreacyjny 
przeznaczone do poruszania się w pozycji 
stojącej, napędzane siłą mięśni (rolki, wrot-
ki, deskorolki, hulajnogi tradycyjne). Moż-
na poruszać się nimi po drodze dla ro-

werów (bez ograniczenia prędkości), po 
chodniku i drodze dla pieszych z prędkością 
zbliżoną do pieszego, z zachowaniem szcze-
gólnej ostrożności i pierwszeństwa pie-
szych. Nie jest wymagane posiadanie upra-
wnień.

URZĄDZENIA TRANSPORTU OSOBISTEGO 
(UTO) - pojazd napędzany elektrycznie, bez 
siedzenia i pedałów (deskorolka elektry-
czna, elektryczne urządzenie samopozio-
mujące. Do 10 roku życia – zabronione jest 
poruszanie się po drogach publicznych, 
między 10 a 18 r.ż. wymagana jest karta ro-
werowa lub prawo jazdy kategorii AM, A1, 
B1 lub T. Powyżej 18 r.ż. posiadanie upra-
wnień nie jest wymagane. Zabronione jest 
przewożenie innych osób, kierowanie 
w stanie nietrzeźwości, po spożyciu alko-
holu lub środka działającego podobnie do 
alkoholu oraz korzystanie podczas jazdy 
z telefonu.

HULAJNOGI ELEKTRYCZNE – pojazd na-
pędzany elektrycznie, dwuosiowy z kie-
rownicą, bez siedzenia i pedałów. Do 10 ro-
ku życia – zabronione jest poruszanie się po 
drogach publicznych, między 10 a 18 r.ż. 
wymagana jest karta rowerowa lub prawo 
jazdy kategorii AM, A1, B1 lub T. Powyżej 18 

r.ż. posiadanie uprawnień nie jest wyma-
gane. Zabronione jest przewożenie innych 
osób, kierowanie w stanie nietrzeźwości, 
po spożyciu alkoholu lub środka działa-
jącego podobnie do alkoholu oraz korzy-
stanie podczas jazdy z telefonu. Hulajnogę 
elektryczną zaparkujesz na chodniku 
w miejscu wyznaczonym przez zarządcę 
drogi lub poza wyznaczonym miejscem: 

ź tylko gdy szerokość chodnika pozosta-
wionego dla ruchu pieszych będzie nie 
mniejsza niż 1,5 metra; 

ź równolegle do chodnika; 

ź jak najbliżej zewnętrznej, najbardziej 
oddalonej od jezdni krawędzi chodnika. 

Hulajnogą elektryczną można poruszać się 
z prędkością nie większą niż 20 km/h: dro-
gą dla rowerów lub pasem ruchu dla rowe-
rzystów oraz jezdnią, po której pojazdy mo-
gą poruszać się z prędkością nie większą niż 
30 km/h. Wyjątkowo po chodniku wzdłuż 
jezdni, po której pojazdy mogą poruszać się 
z prędkością większą niż 30 km/h i brakuje 
wydzielonej drogi dla rowerów z prędko-
ścią zbliżoną do prędkości pieszego.

Pamiętajmy, że niezależnie od tego czy 
jesteśmy pieszymi czy  kierującymi za-
wsze mamy obowiązek zachowania 
szczególnej ostrożności podczas korzy-
stania z jezdni.

Źródło: Poradnik Bezpieczne Wakacje 2021 
dla uczniów starszych  przygotowany przez 
WP KWP zs. w Radomiu

mł. asp. Marzena Laczkowska 
Rzecznik prasowy 
KPP Ostrów Mazowiecka
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Jak co roku MDK i MOSiR przygotowały bogatą ofertę pół-

kolonii. Uczniowie szkół podstawowych mieli możliwość 

skorzystania z różnorodnych zajęć  w szkołach, w ramach 

akcji „Wakacje w mieście” zorganizowanych przez Urząd 

Miasta. „Bezpieczne wakacje” – to hasło, pod którym reali-

zowany jest wypoczynek w Miejskiej Świetlicy Socjotera-

peutycznej.

Nie ma nudy w Ostrowi w czasie wakacji
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Spotkanie Rady Muzeum 

18 czerwca odbyło się posiedzenie rady Muzeum. Wzięli w nim 
udział przedstawiciele Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu - sekretarz stanu Jarosław Sellin i podse-
kretarz stanu Magdalena Gawin, oraz ze strony Miasta Ostrów 
Mazowiecka burmistrz Jerzy Bauer. 

Dyrektor muzeum Karol Madaj przedstawił radzie sprawozdanie 
z działalności w roku 2020 oraz plany na rok 2021 i stan ich reali-

zacji. Dużo uwagi uczestnicy spotka-
nia poświęcili wystawie stałej muze-
um, której koncepcję zaprezentowała 
kurator wystawy Aleksandra Kaiper-
Miszułowicz.
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Dorota Ambroziak

Dyrektor Wydziału Oświaty, 
Kultury i Integracji Społecznej

Uczennica Szkoły Podstawowej Nr 3 

Aleksandra Żukowska wygrała konkurs 

organizowany przez Polską Agencję 

Prasową „Moja ulica leży w Europie”. Ola 

zajęła I miejsce w kategorii dla uczniów 

szkół podstawowych i wygrała 2500 zł. 

Uczennica z Ostrowi 
wygrała konkurs PAP

Elżbieta Mariańska

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3
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- Postrzegam Unię Europejską jako dom, 

który ma mocne ściany, gdzie możemy czuć 

się bezpiecznie - napisała Ola i nadesłała do 

konkursu serię zdjęć przedstawiających 

makietę takiego „europejskiego domu”. 

Wspomniała o projektach, które zostały zre-

alizowane w Ostrowi przy udziale środków 

unijnych, tj. ścieżki rowerowe i remont za-

bytkowego budynku Jatek.

Nowa książka profesora Dobrońskiego 
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Podczas	 jubileuszowego	
X	 Ostrowskiego	 Pikniku	
z	Książką	 odbyła	 się	 pro-
mocja	 najnowszej	 książki	
prof.	 Adama	 Dobrońskie-
go	 „Ziemia	 Ostrowska	 do	
1914	roku”.	Kolejka	po	au-
tograf	autora	była	bardzo	
długa,	bo	każda	nowa	ksią-
żka	 profesora	 znajduje	 li-
czne	grono	odbiorców.	

Całe	popołudnie	11	czerwca	plac	przed	
Starą	 Elektrownią	 tętnił	 życiem.	 Z	 za-
proszenia	 biblioteki	 skorzystali	miesz-
kańcy	 w	 każdym	wieku,	 bo	 też	 każdy	
mógł	 znaleźć	 atrakcyjny	 punkt	w	 pro-
gramie.	Tradycyjnie	nie	zabrakło	stałe-
go	 elementu	 pikniku,	 czyli	 kiermaszu	
książek,	ale	był	także	spektakl	dla	dzieci,		
animacje,	photony,	bańki	i	biblioteczna	
fotobudka,	 a	 także	 nagrody	 dla	 laure-
atów	konkursów.	

Anna Duda-Depta

Miejska Biblioteka Publiczna

Skład Rady Muzeum Dom Rodziny Pi-
leckich: prof. Wiesław Jan Wysocki – 
przewodniczący, Andrzej Pilecki – hono-
rowy przewodniczący, Bożena Szostak – 
wiceprzewodnicząca, dr Piotr Cywiński, 
dr hab. Adam Dobroński, dr hab. Magda-
lena Gawin, Krzysztof Kosior, dr Wojciech 
Kozłowski, dr Tomasz Łabuszewski, 
dr Karol Nawrocki, dr Jacek Pawłowicz, 
Andrzej Marek Ostrowski, dr Edward Ko-
pówka.
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Wróciły 
wydarzenia 
plenerowe
Czerwiec w Miejskim Domu Kul-
tury wiązał się z powrotem naszych 
wydarzeń w plenerze. 1. czerwca 
w Ogródku Jordanowskim świę-
towaliśmy Dzień Dziecka. Naszym 
młodszym mieszkańcom posta-
nowiliśmy w tym roku zapropo-
nować kino plenerowe. Zapro-
siliśmy wszystkich na trzy seanse: 
„Mały książę”, „Rodzina Addam-
sów” i „Valerian i miasto tysiąca 
planet”. Dodatkową atrakcją były 
stoiska ze słodkościami. Przez trzy 
seanse w Ogródku Jordanowskim 
z naszej propozycji skorzystało 
około 500 osób.

24 czerwca odbył się „Day for art”, który w tym roku przybrał zupełnie inną formę i zamienił się 
w „Piknik MDK” oraz „Potańcówkę pod gwiazdami”. Pierwsza popołudniowa część była skie-
rowana do rodzin, które mogły uczestniczyć w różnych konkurencjach z nagrodami oraz wspól-
nych zabawach. W pikniku wzięło udział około 250 osób. Dorosłych mieszkańców zaprosiliśmy 
na „Potańcówkę pod gwiazdami” oraz koncert zespołu P2, który przepełnił wszystkich energią 
i połączył w tańcu. Mieszkańcy mogli usiąść przy stoliku przy kolorowych światełkach, skosz-
tować grilla i przede wszystkim świetnie bawić się 
z przyjaciółmi. Po rewelacyjnym odzewie uczestni-
ków potańcówki, w której wzięło udział około 200 
osób, planujemy już kolejną edycję.

Marta Molska

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury
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Bogaty sezon w galerii Jatki

W tym sezonie, mimo trudności, miejskiej 

galerii udało się otworzyć wiele ciekawych 

wystaw. 

Zaczęliśmy od łódzkiego grafika Pawła Kwiat-

kowskiego. Jego czarno-białe prace z wystawy 

„Strefa Zgniotu” opowiadały o skomplikowanych 

międzyludzkich relacjach i pozornej społecznej 

bliskości.Potem przyszedł czas na Alikhana Sanda-

ala. Wystawa abstrakcjonisty pochodzącego |z 

Osetii po wielu zawirowaniach związanych z pan-

demią w końcu trafiła do Jatek pod koniec paź-

dziernika. Widzowie mogli dzięki niej zajrzeć do świata wschodniej filozofii wypełnionej 

intensywnymi kolorami. Następnie zawitał do nas profesor Rafał Strent, uznany malarz, laureat 

złotego medalu „Zasłużony Kulturze Gloria Artis”. W galerii mogliśmy podziwiać najnowsze 

malarskie prace Rafała Strenta związane z domem, rodziną i poczuciem wspólnoty. W marcu, 

z myślą o Dniu Kobiet, zorganizowana została wystawa pt. „Spójrz na nią”, na której znalazły się 

portrety kobiet pędzla Teresy Adamowskiej, wieloletniej pedagog Państwowego Liceum Sztuk 

Plastycznych im. Wojciecha Kossaka w Łomży. Otwarta 27 maja wystawa „Obrazki z książkami” 

okazała się dużym sukcesem. Na wystawie można było podziwiać prace łódzkiej artystki Gabrieli 

Cichowskiej, która zajmuje się ilustrowaniem książek dla dzieci. Na wystawie można było zoba-

czyć prace Cichowskiej, a także wspólnie z dzieckiem przeczytać książki, które owe prace ozda-

biają. „Obrazki z książkami” zobaczyło niemal 600 osób. To jeszcze nie koniec sezonu, a ga-

lerię od września 2020 r. odwiedziło 2426 osób. Co szykujemy na zakończenie sezonu? Wy-

stawę fotografii Jarosława Jarosza. To niewątpliwie atrakcja dla wszystkich zainteresowanych 

fotografią uliczną. Z prac wylewa się atmosfera uli-

cy. Przygotowujemy również niespodzianki w po-

staci instalacji i efektów dźwiękowych. 
Bartosz Skalik 

Miejski Dom Kultury

JEDNOSTKI KULTURY 
POZYSKUJĄ ŚRODKI

Miejski	Dom	Kultury	otrzymał	do�inan-
sowanie	w	kwocie	133	700,00	zł	w	ra-
mach	konkursu	„Konwersja	Cyfrowa	Do-
mów	Kultury”.	Pozyskane	środki	zostaną	
przeznaczone	 na	 zakup	 sprzętu	 cyfro-
wego	do	rozszerzenia	działalności	domu	
kultury.	 Do�inansowanie	 wynosi	 100%	
projektu,	bez	wkładu	własnego.

25	000	 zł	na	projekt	 „Ostrowiada	Lite-
racka”	 pozyskała	Miejska	 Biblioteka	
Publiczna.	S� rodki	pochodzą	z	programu	
Promocji	Czytelnictwa	2021		MKiDN.	Cał-
kowity	koszt	to	zadania	31	250	zł.	W	ra-
mach	zadania	odbędą	się	m.in.	spotkania	
z	ostrowskimi	pisarzami	Witoldem	Sza-
błowskim,	 Piotrem	Rowickim,	 Sebastia-
nem	Brejnakiem,	Zuzanną	Bukłahą,	Anną	
Lendzioszek,	Janiną	Brzeszczak.	Zaplano-
wany	jest	także	panel	dyskusyjny	„Kultu-
ra,	 literatura	 i	 technologia	 -	 razem	 czy	
osobno?”,	 którego	 gościem	 honorowym	
będzie	Wojciech	Orliński	autor	biogra�ii	
o	Stanisławie	Lemie.	

Redakcja
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Radni zgodni w sprawie upamiętnienia cmentarza żydowskiego

O perspektywie uregulowania spra-
wy byłego cmentarza żydowskiego 
przy ulicy Broniewskiego dysku-
towano podczas sesji Rady Miasta 
16 czerwca.  Wielokrotnie podkre-
ślano, że pamięć o zmarłych jest wy-
razem szacunku wobec nich i buduje 
naszą tożsamość.

Cmentarze żydowskie to świadectwo 
obecności społeczności żydowskiej 
w Ostrowi Mazowieckiej od co najmniej 
końca XVIII wieku. Cmentarz przy ulicy 
Wołodyjowskiego jest cmentarzem 
„młodszym” i ma uregulowaną własność. 
Cmentarz przy ul. Broniewskiego to ok. 
1/3 część działki nr 3526, która jest 
przedmiotem restytucji  ze strony 
Związku Gmin Wyznaniowych Żydo-
wskich RP od 2002 roku. To na tej dużej 
działce pro-wadzone jest targowisko, ale 
Miasto Ostrów Mazowiecka nie jest jej 
właścicielem. Nieruchomość ta nie ma 
księgi wieczystej. Aktualnie podjęte 
rozmowy mają doprowadzić do uzys-

Ewelina Szczapa

Biuro Promocji

kania prawa własności przez Miasto Ostrów Mazowiecka, wydzielenia i upamiętnienia 
cmentarza oraz zapewnienia dobrych warunków do handlu na powierzchni ok. 2 ha.

Debata na sesji Rady Miasta była efektem ustaleń burmistrza Je-rzego Bauera z Na-
czelnym Rabinem Polski Michaelem Schudrichem podczas jego wizyty w Ostrowi 
w styczniu br. 

Radni przyjęli przez aklamację stanowisko, w którym wyrazili potrzebę ure-
gulowania sprawy cmentarza żydowskiego 
przy ul. Broniewskiego.

Muzeum zaprasza 
na wystawy czasowe 
i zajęcia z grami planszowymi

W maju i czerwcu w Muzeum – Dom Rodziny Pileckich pre-
zentowana była wystawa „O życiu i obyczajach dwudziesto-
lecia międzywojennego”, na której pokazane zostały przed-
mioty i stroje z tego okresu. Przy okazji zwiedzania wystawy 
dzieci ze szkół ostrowskich miały okazję wysłuchać opowieści 
o tamtych czasach, poznać przedmioty, których dziś już nie 
ma w powszechnym użytku: tamborek do ha�owania, piesek 
do zdejmowania butów wojskowych czy samowar. Cieka-
wostką okazały się szczypce do cukru, który w czasie dwu-
dziestolecia międzywojennego był sprzedawany w nieco in-
nej formie, niż obecnie – były to spore bryłki, które po kawał-
ku się rozkruszało.

Dzieci miały również okazję poznawać symbole polskiej historii 
podczas gry w „ZnajZnak”, której autorem jest dyrektor naszego 
muzeum Karol Madaj. 

W ostatnich dniach czerwca rozpoczęliśmy prezentację wystawy 
IPN „Nie tylko Dywizjon 303. Polscy piloci nad Europą 1939–1945” 
prezentującej wysiłek zbrojny polskich lotników na Zachodzie 
w czasie II wojny światowej. Autorem wystawy jest dr Tomasz 

Karolina Kolbuszewska

Muzeum - Dom Rodziny Pileckich

Ginter, który tworzył ją z myślą przede wszystkim o młodszych od-
biorcach. Opowieści o polskich lotnikach towarzyszyła możliwość 
zagrania w grę planszową „303” autorstwa dr. Tomasza Gintera 
i Karola Madaja.

Nasze muzeum to też piękny o tej porze roku ogród, w którym 
odwiedzający nas goście również mogą miło spędzić czas, a także 
znaleźć wiele inspiracji. Maria i Witold Pileccy bardzo kochali przy-
rodę, dlatego zapraszamy do udziału w konkursie rodzinnym 
„W ogrodzie Marii Pileckiej” na wykonanie zielnika. Informacje i re-
gulamin konkursu znajdują się na naszej stronie internetowej: 
muzeumpileckich.pl
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Na zaproszenie burmistrza w dyskusji udział wzięli (od lewej): dyrektor Delegatury Mazowieckiego 
Konserwatora Zabytków Małgorzata Balcerzak, ks. dziekan Jan Okuła, prezes Fundacji Dziedzictwa 
Kulturowego dr Michał Laszczkowski, która prowadzi renowację fragmentów macew z Ostrowi 
Mazowieckiej, JE ks. bp Tadeusz Bronakowski, ks. dziekan Jacek Schneider, Naczelny Rabin Polski 
Michael Schudrich oraz przedstawiciele Starostwa Powiatowego.
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Najlepsze zespoły w koszykówce 
3x3 ponownie zagrały na obiekcie 
OMEGA w Ostrowi Mazowiec-
kiej. 24 lipca byliśmy świadkami 
rywalizacji w ramach turnieju 
kwalikacyjnego do Mistrzostw 
Polski w kategorii OPEN męż-
czyzn. Miasto Ostrów Mazowiec-
ka było gospodarzem rozgrywek, 
organizatorem Turnieju był Pol-
ski Związek Koszykówki zaś par-
tnerem MOSiR Ostrów Mazo-
wiecka.

Arkadiusz Spinek
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji

Ostrów Mazowiecka gospodarzem 
turnieju kwalikacyjnego 3x3

W turnieju udział wzięło łącznie 12 drużyn, podzielonych 
na cztery grupy. Awans do fazy ćwierćnałowej uzyskały 
po dwa najlepsze zespoły z każdej grupy, a były to: Ks Sky 
Tattoo Radom, Palę Tróje (A), Sokoły Ostrów Mazowiecka, 
Hutnik Warsaw (B), FarU Gdańsk, NFZ (C) oraz Planet 
Team, Sokoły Ostrów Mazowiecka 2 (D). Rywalizację 
nałową wygrał Hutnik Warsaw 15:14 z FarU Gdańsk, 
otrzymał nagrodę 2000 złotych i zabrał ze sobą „bilet” do 
turnieju nałowego, który odbędzie się w Katowicach 
w dniach 7-8 sierpnia.

Nagrody zwycięzcom wręczył zastępca burmistrza miasta 
Daniel Choinka, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Re-
kreacji Michał Kulesza oraz Przewodniczący Rady Sportu 
i koordynator koordynator funkcjonowania oddziałów 
sportowych Grzegorz Helcbergiel.

Anna Kacpura

Biuro Promocji 

Światowe Igrzyska Polonijne na ostrowskim stadionie

Burmistrz Jerzy Bauer spotkał się z przedstawicielami Stowarzyszenia „Wspólnota Polska”
w sprawie organizacji w Ostrowi Mazowieckiej części lekkoatletycznej XX Światowych Letnich 
Igrzysk Polonijnych. 

Igrzyska zaplanowane są w różnych miejscach w kraju od 19 do 24 września. W naszym mieście 
zmagania sportowe odbędą się 22 września. Bę-
dzie to jednocześnie oficjalne otwarcie stadionu po 
przebudowie.

Od lewej: koordynator dyscyplin sportowych Igrzysk Komandor Arkadiusz Sobieraj, członek zarządu Oddziału SWP w Puł-
tusku Krzysztof Piekarski, dyrektor sportowy Igrzysk Komandor Dariusz Sapiejka, Przewodniczący Komisji Współpracy 
z Polonią Polski Komitet Olimpijski Ambasador dr Witold Rybczyński, wicedyrektor sportowy Igrzysk Mariusz Osica, dyrektor 
administracyjny Stowarzyszenia „Wspólnota Polska” Kaja Gzyło, zastępca burmistrza Daniel Choinka, burmistrz Jerzy Bauer, 
zastępca dyrektor MOSiR Waldemar Konarzewski.
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Sportowe zmagania powróciły po długiej przerwie. Dzięki 16. edycji Ogólnopolskiego Turnieju Karate mogliśmy zobaczyć w Ostrowi 
Mazowieckiej 218 zawodników z 15 klubów karate kyokushin z całej Polski. Zawody odbyły się 29 maja na hali sportowej MOSiR przy 
ul. Trębickiego. Turniej miał szczególny charakter, gdyż w tym roku ostrowskie karate obchodzi 40-lecie swojego formalnego 
istnienia.

Dwa duże turnieje pod patronatem burmistrza

Z kolei w dniach 19 - 20 czerwca na sta-
dionie miejskim przy ul. Warchalskiego 
odbył się turniej piłkarski „MKS CUP 
2021”. Dwa dni pełne były sportowych 
emocji i zmagań piłkarzy w czterech 
kategoriach wiekowych, z udziałem 29 
ze-społów i ponad 400 uczestników. 

Honorowy Patronat nad wydarzeniami objął Burmistrz 
Miasta Ostrów Mazowiecka Jerzy Bauer. 

Ewelina Szczapa

Biuro Promocji

MOSiR na swoich 
sportowych torach
Od 30 maja obiekty Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji ponownie są dostępne dla wszystkich 
chętnych. Działalność wznowiła kręgielnia, a z ba-
senu może korzystać większa liczba klientów. Do-
stępne są również zajęcia fitness, których aktualny 
harmonogram można sprawdzić na stronie www.
mosir.ostrowmaz.pl. Ponadto miłośnicy biegania 
mogą korzystać z bieżni wokół stadionu miej-
skiego. W okresie wakacyjnym uległy zmianie 
godziny otwarcia obiektów MOSIR oraz wprowa-
dzono promocyjne ceny biletów wstępu dla dzieci i młodzieży. Na krytą pływalnię zapraszamy 
codziennie w godzinach  9.00 – 20.30. W tym roku nie będzie przerwy technologicznej 
w sierpniu. Obiekt Omega jest czynny od 9.00 do 21.00, korty tenisowe w dni powszednie 

Michał Kulesza
Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 

otwarte są w godz. 12.00 – 20.00, a w we-
ekendy od 9.00-  21.00. 

Za nami szereg imprez, które cieszyły się du-
żym zainteresowaniem: Kolor Fest, Fes�wal 
Baniek Mydlanych, Turniej koszykówki 3x3 
Quest – turniej kwalifikacyjny do Mistrzostw 
Polski w kategorii OPEN mężczyzn, Pierwszy 
Turniej Siatkówki Plażowej, cykliczne Turnieje 
tenisa ziemnego. Wychodząc na przeciw 
oczekiwaniom mieszkańców, po raz kolejny 
zorganizowaliśmy 4 turnusy półkolonii, pod-
czas których aktywne wakacje spędziło z nami 
140 dzieci i młodzieży.
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Dobiegły końca zajęcia z pływania w ramach programu „Umiem 
pływać”, w których udział brało 60 dzieci szkół podstawowych z Ostrowi 
Mazowieckiej. Zajęcia były bezpłatne. Prowadził je UKS NEPTUN 
wspólnie z Miejskim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji. Program był 
donansowany przez Ministerstwo Kultury, Dziedzictwa Narodowego 
i Sportu. 

Bezpłatne zajęcia nauki 
pływania dla uczniów

Piotr Kania

Prezes UKS NEPTUN

Sebastian Stepnowski 
trzeci na Mistrzostwach Polski

Podczas Mistrzostw Polski Street Lifting zawodnik z Ostrowi Mazo-
wieckiej Sebastian Stepnowski uplasował się na 3 pozycji.
Street Lifting to dyscyplina polegająca na wykonaniu określonych ćwiczeń na 
jedno powtórzenie z maksymalnym ciężarem na komendę sędziego, tj. pa-
uzowany przysiad ze sztangą, podciąganie nachwytem lub podchwytem, 
pompka na poręczach. Zawodnicy mają po 3 podejścia do każdego z bojów. 
Sebastian Stepnowski w kategorii wagowej 75-85 kilogramów uplasował się na 
3 pozycji przy wadze jedynie 75 kg uzyskał tym samym tytuł drugiego wicemistrza 
Polski. Jego wyniki to: 175 kg - przysiad ze sztangą, 65 kg - podciągnięcie pod-
chwytem, 100 kg - pompka na poręczach. 

Sebastian na co dzień jest trenerem zajmującym się treningiem z własną masą 
ciała i szeroko pojętym ruchem. Prowadzi zajęcia z kalisteniki w ostrowskim 
MOSiR, które odbywają się w każdy wtorek 
i czwartek o godzinie 18.00.
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Milena Kozłowska

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji

C I E K A W O S T K I

Nowe pamiątki związane z rodziną Rotmistrza 
Witolda Pileckiego trafiły do zbiorów 
Muzeum – Dom Rodziny Pileckich!

Podczas tegorocznego Święta Rotmistrza, które odbyło się 15 maja Pan Andrzej Marek 
Ostrowski – syn Eleonory i Edwarda Ostrowskich, podarował Muzeum przedwojenne 
krzesło pochodzące z mieszkania przy Alei Wojska Polskiego 40/7 na warszawskim Żo-
liborzu. 

Katarzyna Lubczyńska

Muzeum - Dom Rodziny Pileckich

Jest to eksponat szczególnie cenny, gdyż właśnie w mieszkaniu Państwa Ostrowskich (Edward Ostrowski 
był rodzonym bratem Marii Pileckiej) miało miejsce jedno z pierwszych spotkań Tajnej Armii Polskiej, 
organizacji konspiracyjnej współtworzonej przez Witolda Pileckiego. Co istotne, w tym lokalu Witold 
przebywał także zanim trafił do obozu Auschwitz. Ponadto, po brawurowej uciecze z obozu w 1943 roku, 
Witold wynajmował kawalerkę pod numerem 12 na naj-
wyższym piętrze tego samego budynku. Jeszcze raz pra-
gniemy serdecznie podziękować Panu Ostrowskiemu 
za ten wyjątkowy dar!
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Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Ma-
zowieckiej obchodziła dziś święto swo-
jego patrona - 18. Pułku Artylerii Lekkiej. 
Uroczystości rozpoczęły się pod Pomni-
kiem - Głazem poświęconym żołnierzom 
18. PAL-u, przy Placu Księżnej Anny Ma-
zowieckiej. Święto Szkoły i Święto Pułku 
obchodzone jest na pamiątkę boha-
terskich walk za Ojczyznę żołnierzy 
„Osiemnastki”. Od kilku lat jest to również 
uroczystość miejska.

W asyście wojska kwiaty pod pomnikiem 
złożyli: zastępca burmistrza miasta Da-
niel Choinka, sekretarz miasta Sylwia 
Katarzyna Kos, przewodniczący Rady 
Miasta Robert Krajewski, Dowódca 22. 
Wojskowego Ośrodka Kartogracznego 
w Komorowie płk Leszek Iwaniec, dy-
rektor Szkoły Podstawowej Nr 4 Michał 
Chojnowski oraz delegacja uczniów SP 
nr 4.

W uroczystościach udział wzięli byli dy-

Promocja Rocznika Ostrowskiego 
i podpisanie porozumień na rzecz regionalizmu

W Ostrowi Mazowieckiej po raz piąty odbyło się spotkanie regionalistyczne, połączone z promocją 6. numeru 
regionalnego pisma popularnonaukowego „Rocznik Ostrowski”. W spotkaniu udział wzięli autorzy tekstów 
z Rocznika, bibliotekarze i przedstawiciele gmin z powiatu ostrowskiego, a także dyrektor Muzeum Żołnierzy 
Wyklętych w Ostrołęce Janusz Kotowski oraz przedstawiciele Stowarzyszenia „Wizna 1939” Piotr Karsznia 
i Maciej Wyczółkowski. Organizatorem spotkania, które odbyło się 17 czerwca było Miasto Ostrów 
Mazowiecka, Miejska Biblioteka Publiczna oraz Ostrowskie Stowarzyszenie „Ludzie z Pasją”.
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Rocznik Ostrowski ukazuje się od 2014 roku, a na jego łamach 
różnorodne teksty związane z ziemią ostrowską. W najnowszym 
wydaniu znajdziemy m.in. tekst na temat roku 1920 na ziemi 
ostrowskiej autorstwa prof. Adama Dobrońskiego, materiał o dzie-
jach rodziny Dołęga-Zakrzewskich podczas wojny polsko-bol-
szewickiej dra Leszka Zakrzewskiego czy rozprawę na temat polskiej 
grzeczności językowej prof. dra hab. Józefa Porayskiego - Pomsty.

Obecni na spotkaniu w Ostrowi mieli możliwość zapoznania się 
z tematyką kilku tekstów z najnowszego Rocznika. O wadze współ-

pracy naukowej z lokalnymi społecz-
nościami i o swoich spostrzeżeniach 
podczas wyprawy po Puszczy Białej 
opowiedział dr Tomasz Związek. Wy-
brane źródła do badań szlachty powiatu 
ostrowskiego przedstawił Adam Dob-
kowski, który zajmuje się na co dzień 
szlachtą powiatu ostrowskiego ziemi 
nurskiej, opisując rody gniazdowe. Da-
mian Jasko opowiedział o związkach 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego 
z Andrzejewem, zaś Michał Rutkowski 
przedstawił historię wsi Kuleszki.

W trakcie spotkania podpisane zostały 
dwa porozumienia o współpracy, ma-

jące na celu rozwijanie działań na rzecz regionalizmu, głównie w ra-
mach działalności Ośrod-ka Edukacji Regionalnej PAMIĘĆ I TOŻ-
SAMOŚĆ, działającego przy Miejskiej Bibliotece Publicznej. Chęć 
działania w tym zakresie wyraziła Miejska Biblioteka, Miasto Ostrów 
Mazowiecka i Ostrowskie Stowarzyszenie „LUDZIE Z PASJĄ”, zapra-
szając do współpracy Mu-zeum Żołnierzy Wyklętych w Ostrołęce oraz 
Stowarzyszenie „Wizna 1939”.
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Biuro Promocji 

Święto patrona ostrowskiej „Czwórki”

rektorzy SP nr 4: Piotr Siwek i Dorota Pasz-
taleniec, przedstawiciele koła „Rodzina 
Osiemnastki” Andrzej Mierzwiński oraz 
Andrzej Komorowski. Po złożeniu kwia-
tów uczestnicy udali się do kościoła pw. 
Świętego Jozafata w Komorowie na 
mszę świętą z udziałem pocztów sztan-
darowych.

Organizatorem uroczystości był Burmistrz 

Jerzy Bauer oraz Dyrektor Szkoły Podsta-
wowej Nr 4 im. 18. Pułku Artylerii Lekkiej 
Michał Chojnowski.

Ewelina Szczapa

Biuro Promocji
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Burmistrz Jerzy Bauer wśród 5 wyróżnionych 
podmiotów na Mazowszu
Burmistrz Jerzy Bauer został wyróżniony w tegorocznym konkursie „Mazowieckiej Marki Ekonomii Społecznej” 
w kategorii „Odpowiedzialność”. Jest jednym z pięciu podmiotów wyróżnionych za kształtowanie pozytywnego 
wizerunku osób i instytucji zaangażowanych w rozwój i propagowanie ekonomii społecznej w województwie 
mazowieckim.

Przykładów odpowiedzialności społecznej 
burmistrza jest wiele, warto wymienić kilka: 
przyśpieszenie procesów inwestycyjnych, 
pozyskiwanie środków zewnętrznych, po-
lityka regionalna i historyczna, utworzenie 
Ostrowskiej Spółdzielni Socjalnej.

Celem burmistrza w zakresie miejskich in-
westycji jest sięganie po środki zewnętrze 
(unijne i rządowe) m.in. na rozwój infra-
struktury. To dzięki skuteczności w po-
zyskiwaniu funduszy możliwa jest realizacja 
zadań, na które samorządu nie byłoby stać. 
Pomysł jednak to nie wszystko. Musi on 
odzwierciedlać prawdziwą potrzebę miesz-
kańców w danym zakresie. Tak było z za-
pleczem kulturalnym w Ostrowi Ma-
zowieckiej. Niewystarczająca baza lokalowa 
skłoniła burmistrza do poszukiwania spo-
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sobów na poprawę tego stanu rzeczy. I tak 
zrodził się pomysł, by nieużytkowane, ni-
szczejące budynki przeznaczyć na dzia-
łalność kulturalną. Obecnie w Jatkach i Starej 
Elektrowni działalność prowadzi Miejski 
Dom Kultury, Miejska Biblioteka Publiczna, 
Muzeum Dom Rodziny Pileckich. Obiekty 
udostępniane są organizacjom i stowa-
rzyszeniom w prowadzeniu ich działań.

Dzięki działaniom burmistrza dziś mamy 
w Ostrowi wyremontowanych wiele ulic przy 
wsparciu środków zewnętrznych, jak np. 
ul. Kościuszki, Szpitalna, Bielska, Bur-
sztynowa, ale także stadion, MOSiR czy 
Miejską Bibliotekę Publiczną.

W maju 2020 roku rozpoczęła działalność 
Ostrowska Spółdzielnia Socjalna utworzona 

przez Miasto Ostrów Mazowiecka i Powiat 
Ostrowski. Dzięki powołaniu Spółdzielni sa-
morządy mają szansę na rozwiązanie wielu 
problemów w mieście i w powiecie. Spół-
dzielnia od początku swojej działalności 
obecna jest w przestrzeni publicznej. Jej pra-
ca jest widoczna na co dzień. Pracownicy 
zajmują się pielęgnacją zieleni, sadzą, koszą 
i przycinają drzewa oraz krzewy, sprzątają 
chodniki, ulice, place i miejsca wokół bu-
dynków. Dbają również o estetyką dokonując 
drobnych napraw, odśnieżają, usuwają ozna-
ki wandalizmu, a także sprzątają nieru-
chomości będące w zasobach Miasta i Po-
wiatu. Spółdzielnia włącza się także w po-
moc innym jednostkom miejskim, poma-
gając im realizować zadania na rzecz miesz-
kańców.

Sylwia Katarzyna Kos

Sekretarz Miasta

Wybrano	najlepsze	zdjęcia	ptaków

Miasto	 Ostrów	Mazowiecka	 po	 raz	 kolejny	 włączyło	 się	 w	 organizację	 konkursu	
fotogra�icznego	 „Ptaki	 w	 polskim	 krajobrazie	 jesienno-zimowym”.	 Spotkanie	 po-
łączone	z	prezentacją	nagrodzonych	zdjęć	odbyło	się	22	czerwca	w	Jatkach,	gdzie	
uczestnikom	konkursu	wręczono	nagrody	i	wyróżnienia.	

Organizatorem	 konkursu	 było	 Ostrowskie	
Stowarzyszenie	 „LUDZIE	 Z	 PASJĄ”.	 Nagro-
dzone	prace	można	obejrzeć	na	stronie	inter-
netowej	ludziezpasja.org. Nagrodę Grand Prix przyznano pracy

pt. „Polująca Błotna”, autorstwa Emiliana Sito

Paweł Cieśluk

Prezes Zarządu Ostrowskiego 
Stowarzyszenia Ludzie z Pasją
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dz sieje ię
W OSTROWI MAZOWIECKIEJ

15 sierpnia 

IX edycja Biegu Pamięci Żołnierzy Wyklętych 
„Tropem Wilczym”
Organizator: Fundacja Wolność i Demokracja 
Współorganizator: MOSiR

26-29 sierpnia 2021 r. 

Turniej nałowy Młodzieżowych Mistrzostw Polski 
w koszykówce 3x3 
Boisko OMEGA, Organizator: Polski Związek 
Koszykówki, Gospodarz: Miasto Ostów Mazowiecka 
Partner: MOSiR

28 sierpnia 

Pożegnanie lata 
Koncert Amelii Andryszczyk i zespołu P2
Plac przy boisku OMEGA, Organizator MDK

11 września 

Narodowe czytanie 
Plac przed Starą Elektrownią, Organizator: Kancelaria 
Prezydenta RP, Partner: MBP

Ostrowskie Igrzyska Firm 
Ogródek Jordanowski
Organizator: MOSiR

18-19 września 

Power Challenge 
6. edycja ostrowskich zmagań w zakresie kalisteniki 
i crosstt, połączone z trzecią rundą WCL POLAND 
STREET WORKOUT SUMMER GAMES, w programie 
także gorylowy tor przeszkód dla dzieci, zlot 
foodtrucków, wesołe miasteczko 
Boisko OMEGA 
Organizatorzy: MOSiR, Academia Gorila, 
Miasto Ostrów Mazowiecka

22 września 

Zawody lekkoatletyczne w ramach XX 
Światowych Letnich Igrzysk Polonijnych
Stadion miejski
Organizator: Stowarzyszenie „Wspólnota Polska” 
Gospodarz: Miasto Ostrów Mazowiecka  

26 września 

Koncert muzyki klasycznej „Sacrum et musica”
Kościół pw. Wniebowzięcia NMP, godz. 19.00 
Organizatorzy: Filharmonia Kameralna im. Witolda 
Lutosławskiego w Łomży
Gospodarz: Miasto Ostrów Mazowiecka. 
Pod Honorowym Patronatem Burmistrza Miasta 
Ostrów Mazowiecka

F
O

T.
 A

R
K

A
D

IU
S

Z
 S

P
IN

E
K

F
O

T.
 B

A
R

B
A

R
A

 S
IW

E
K

F
O

T.
 M

IC
H

A
Ł 

B
A

R
A

N
F

O
T.

A
R

C
H

. U
M

Turniej kwalifikacyjny do Mistrzostw Polski 
w kategorii OPEN mężczyzn w koszykówce

Ostrowskie Igrzyska Firm

Power Challenge

Koncert muzyki klasycznej „Sacrum et musica”


